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Úvodní slovo starosty:
Starostův „Rok na vsi“

Půjčil jsem si tento název klasického díla české národní literatury pro přiblížení práce starosty na malé obci.

Záměrně neříkám, že pouze na Žernově, protože pokud jsou starostové a zastupitelé malých obcí vnímaví, pracují

všichni podobně. 

Pokud chcete ve vesnici investovat, máte dvě možnosti, buď z vlastního rozpočtu nebo z dotace. První postup je

administrativně výrazně jednodušší, druhý je naopak ekonomicky výhodnější. Takže zásada číslo jedna ve

starostování je: nejdřív na projekty žádat o dotaci. Problém je, že dotační tituly nejsou na všechno nebo tam je

tolik podmínek, že to stejně vyhodnotíte jako neúčelné. Nebo vás to jen odradí, protože je to zkrátka složité. 

Ale nezvládnout administraci dotace je prohra, neúspěch.

Dopředu také nevíte, na co vlastně dotace budou. Starostův rok tedy nezačíná v lednu, ale v listopadu a prosinci

předchozího roku, kdy je třeba psát žádosti o dotaci se všemi nutnými přílohami do aplikací ministerstev,

Královéhradeckého kraje, atd. Projekt zkrátka musíte mít v listopadu v mašličkách, jinak se jen budete koukat, jak

Vám ujíždí vlak. Samozřejmě vše musí být odsouhlaseno zastupiteli, proto mají podzimní zasedání hodně bodů k

projednání, jsou dlouhá a náročná. Proto mají třeba obce, kde po komunálních volbách vymění starostu, dost

nevýhodu, protože ten nemusí vůbec tušit, že o co nepožádá přes prosinec-leden, to zkrátka neudělá. Nebo udělá,

ale ze svého, což asi nelze považovat za úspěch.

Žádosti o dotace jsou napsány a co teď? Pokud chcete dělat různá veřejná projednávání, je fajn je uspořádat přes

zimu, leden - březen. Jakmile začne práce na zahradách, ochota „schůzovat“ rapidně klesne. My budeme

zpracovávat novou strategii rozvoje Žernova. Téměř všechny projekty, které jsme měli naplánovány z minulého

období jsou totiž hotové a my potřebujeme znát vaše názory, potřebujeme znát potřeby a přání, nastavit priority

a následně je realizovat. Dostanete dotazníky, budeme se vás ptát, moc prosím, vyplňte je, věnujte 15 minut své

obci, my podle toho opravdu pracujeme. Neslibuji to, že každé přání bude splněno, ale vše pečlivě sumarizujeme

a projekty s velkým počtem hlasů se snažíme realizovat. Tomuto systému se říká „komunitně vedený místní

rozvoj.“ 

ŽERNOVÁK
aneb ze života městyse



V jarním období je také čas na výběrová řízení pro dodavatelské firmy. Ty my „outsourcujeme“, jak se dnes s

oblibou říká. Už tyhle věci nestíhám dělat sám. Letos to bude trochu jinak. Potřebujeme opravit Pohodelskou

lávku a chtěli jsme ji dělat mimo sezonu. Tak jsem finance sháněl na Královéhradeckém kraji už loni místo

dovolené. A ihned jsme soutěžili, protože cena železa byla každý měsíc jinde. Lávka bude tedy zavřená přibližně
od března do května. Nějak podobně to bude i s Červeným mostem, který je naštěstí ve vlastnictví Lesů ČR.

A to už přichází začátek léta. Pro mě poslední roky starosti s přípravou „bajku“ a dalších akcí. Červen je také

obdobím, kdy se dovídáme výsledky dotačních řízení, takže my musíme dotace oficiálně přijmout a hlavně rychle

začít realizovat, „šup šup“. Čas na realizaci je tedy tak od srpna do listopadu. Loňský rok byl v tomto směru

ukázkový, proto se na podzim dělala Velká náves, hřiště u sokolovny nebo fotovoltaika na její budově. To se už

nebude opakovat. A prosinec máme na dokončení administrace, kolaudace, zdokumentování, sepsání závěrečných

zpráv, atd. Ale to už jsme na začátku dalšího období, kdy píšeme dotace na další rok. 

Závěr. Starosta a s ním všichni zastupitelé žijí v několika časových rovinách. 1. V rovině záměrů na příští roky,

ve vizích. Pořád je třeba mít v šuplíku pár projektů. 2. V čase projektového cyklu konkrétní akce tak, jak jsem

popsal výše a za třetí vedle toho všeho běží normální život v obci a na úřadě, běžné každodenní vyřizování

korespondence, ekonomiky, atd. Mně to dává smysl. Ještě větší smysl by mi vše dávalo, kdyby nám místo

dotačního systému stát dal rovnou větší daňové výnosy. Jenže tendence je zcela opačná. Národní ekonomická

rada vlády vydala dokument, ve kterém kritizuje malé samosprávy za neefektivnost a navrhuje de facto zrušení

malých obcí do 1000 obyvatel. Přestože Žernov se zvětšuje a překročili jsme limit 300 obyvatel, pro nás by to

znamenalo spojení s okolními vesnicemi nebo s Českou Skalicí. Velmi mi vadí, že se k tomu vyjadřovali hlavně
ekonomové bez znalosti praxe v samosprávě a opravdu mi není jasné, jak tento krok může vysvětlovat třeba

ředitelka firmy na piana v České televizi. Faktem je, že pro obce „žernovského typu“ by to byl konec

samostatnosti, rozvoje, sousedské pospolitosti, zastupitelstva, investic, atd. Na štěstí se proti slučování zvedla

vlna nevole, ale tyto snahy se budou vracet. Trvají už 30 let, ale nyní jsou intenzivnější. 

Samozřejmě jsou oblasti, kdy se obce sdružují ve svazcích za různými účely a všemožně si pomáháme. My jsme ve

Svazcích obcí 1866 a Úpa. Např. Senior taxi funguje pod DSO Úpa, z DSO 1866 si půjčujeme stany, lavice, máme

společné podium. Se starosty jsem v týdenním kontaktu. Spolupráce funguje i bez direktivního slučování. Ale to

nemůže akademik ani podnikatel ve velkém městě vědět. 

Důkazem spolupráce je i nová veřejnoprávní smlouva s Českou Skalicí, která se týká výkonu pravomocí městské

policie. S městem Náchod se ani po deseti letech nepodařilo domluvit na úsekovém měření na hlavní cestě.

Zkrátka to nechtějí a jsou jediní, kdo může ze zákona úsekové měření provozovat. Městská policie Česká Skalice

si tedy koupila radar a budou jezdit nově i na Žernov měřit na hlavní cestě. K tomu jsme po dohodě s paní

starostkou Jungwirthovou, která se na rozdíl od Náchoda dokáže podívat za hranice svého katastrálního území,

rozšířili smlouvu i na další činnosti, takže po dohodě u nás budou kontrolovat parkování a vykonávat další

činnosti po dohodě se starostou. Ohledně toho připomínám dvě základní pravidla. Komunikace musí být

obousměrně průjezdné a jeden pruh má 3 metry, tudíž opravdu není možné parkovat v místech, kde tento limit

není dodržen. A druhé pravidlo je také jednoduché: Neparkuje se na trávě v majetku městysu. A ještě k tomu

dodám jedno: Na zpevnění či úpravu jakéhokoli obecního povrchu je třeba souhlas a nájemní smlouva. Je to

majetkoprávní úkon, tudíž je nutný souhlas zastupitelstva. Opravdu nežijeme v době reálného socialismu, každá

část země někomu patří, obec máme zdigitalizovanou, každý vlastník musí vědět, kde má svou hranici. Těch

pravidel není moc. Ještě jedno upozornění. Při různých stavebních úpravách se prosím raďte na stavebním úřadě
v České Skalici, týká se to i stavby plotů, různých vjezdů či sjezdů, dodržování rozhledových poměrů, atd. To už je

složitější problematika. A rozhodně je lepší se zeptat, než následně čelit různým sankcím. My, jako správní orgán

nemáme v tomto smyslu téměř žádné kompetence, ale většinu řízení dostáváme tzv. „na vědomí“ a jsou to

zbytečné nepříjemnosti. 
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g) poškodí nebo neoprávněně zabere veřejné prostranství, veřejně přístupný objekt nebo veřejně
prospěšné zařízení, jde-li o případy, které nelze postihnout podle jiných zákonů, 

Při stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro každý směr jízdy; při

zastavení musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro oba směry jízdy. 

Naši plechoví miláčci jsou pro život v malé obci nepostradatelnou nutností, ale měli bychom si

zopakovat, kde je smíme podle zákonů naší země odkládat. Vím, že některé zákony vypadají a

někdy i jsou docela buzerace, nicméně v tomto případě nejsou pravidla dobrá jen pro vybírání

pokut, ale souvisí s bezpečností v našich obcích. Vyběhnutí dítěte zpoza špatně zaparkovaného

auta může být katastrofou, které musíme všichni předcházet. Obvykle stačí udělat jen pár kroků
navíc.

Zelené plochy

Při parkování na zelených plochách se dopouštíme přestupku poškozování a neoprávněného

záboru veřejného prostranství, veřejně přístupného objektu nebo veřejně prospěšného zařízení.

To upravuje Zákon č. 251/2016 Sb., zákon o některých přestupcích, § 5 odst. 1, písm. g) 

(1) Fyzická osoba se dopustí přestupku tím, že

Podle právního výkladu nezáleží na tom, kdo toto prostranství vlastní, jestli např. město, nebo

soukromý vlastník. Definice veřejného prostranství zní: ,,Veřejným prostranstvím jsou všechna

náměstí, ulice, tržiště, chodníky, veřejná zeleň, parky a další prostory přístupné každému bez

omezení, tedy sloužící obecnému užívání, a to bez ohledu na vlastnictví k tomuto prostoru“.

Za porušení výše uvedeného může strážník příkazem na místě uložit pokutu do výše 10.000 Kč, ve

správním řízení pak fyzické osobě hrozí až 50.000 Kč.

Zastavení, stání a parkování

Zákon č. 361/2000 Sb., o silničním provozu musíme jako řidiči znát jak když bičem mrská J, a tak

připomenu jen zásadní ustanovení. 

Řidič smí zastavit a stát jen tam kde,

Na většině komunikací na Žernově se nesmí stát. Naopak zastavit lze téměř všude při dodržení

níže uvedených pravidel. 

Parkování motorových vozidel v obci:
Opakování pravidel pro zastavení, stání,

pakování a odkládání aut na zelených plochách

Závěrem bych chtěl připomenout dvě drobnosti. Žernov vyhrál v září cenu veřejnosti v soutěži

Královéhradeckého kraje „Chytrý region“ za veřejné osvětlení na fotovoltaiku a v absolutním pořadí jsme byli

druzí. No a já jsem obdržel medaili hejtmana Královéhradeckého kraje za 20 let starostování, plus 8 let

místostarostování. Děkuji za to, že jste mi tuto možnost dali. Mrzí mě, že jistě nenaplňujeme všechna přání a

požadavky vás všech, občanů, ale věřte mi, že se snažíme. Občas musíme udělat i nepopulární rozhodnutí, ale

nejsme tu od toho, abychom byli populární, ale snažíme se vést obec rozumem i srdcem. Hodně zdraví v roce 2023,

ať nám obec vzkvétá a jak říká klasik: „Dycky Žernov!“ 

Libor Mojžíš, starosta 
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:

na silniční vegetaci, pokud to není povoleno místní úpravou provozu na pozemní komunikaci,

Zastavení nebo stání

Stát – znamená uvést vozidlo do klidu nad dobu dovolenou pro zastavení.

Zastavit – znamená uvést vozidlo do klidu na dobu nezbytně nutnou k neprodlenému nastoupení

nebo vystoupení přepravovaných osob anebo k neprodlenému naložení nebo složení nákladu.

V článku byly použity ilustrační fotografie Městské policie města Vítkov.

Ctibor Hůlka

na křižovatce a ve vzdálenosti kratší než 5 m před hranicí křižovatky a 5 m za ní; tento zákaz neplatí

v obci na křižovatce tvaru "T" na protější straně vyúsťující pozemní komunikace,

Řidič nesmí zastavit a stát

Pozor křižovatky jsou i na malé a velké návsi.
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Z činnosti SDH Žernov:

Informace o činnosti SDH a JPO Žernov

Po několika letech, kdy byla naše činnost utlumena z důvodu omezení v pořádání kulturních,

pracovních a sportovních akcí se snad nám všem blýská na lepší časy. Po třech letech plánujeme

uspořádat 14. ledna Výroční valnou hromadu sboru, kde zhodnotíme naši činnost. V loňském roce se

nám podařilo uspořádat tři soutěže, Žernovské hry mladých hasičů, Žernovského bejka a Krajské kolo

TFA o nejtvrdšího hasiče. Tyto akce bychom rádi zorganizovali i v letošním roce - 24. 6. Žernovský bejk

a 25. 6. Krajské kolo TFA. Po dvou letech vynucené pauzy plánujeme na 4. 3. Zástěrkový ples a čeká

nás organizace i několik již tradiční brigád, čištění pangejtů, vyčištění požární nádrže, stavba a bourání

mantinelů a zabezpečení ohně na pálení čarodějnic.

Kolektiv mladých hasičů, čítající nyní 13 dětí, bude mít k pravidelným čtvrtečním tréninkům opět plný

kalendář víkendových závodů, tak jim držme palce k dosažení co nejlepších umístění. Vítány jsou i další

děti, které by se chtěly začít věnovat požárnímu sportu.

Nikomu v obci určitě neušlo, že jednotka požární ochrany (JPO), zřizovaná obcí, byla obohacena o

plnohodnotnou cisternovou automobilovou stříkačku, která nahradila již dosluhující vozové vybavení.

Však to bylo v minulém ročníku Žernováka několikrát zmiňováno. Členové jednotky si doplnili

potřebná školení pro obsluhu nového vozu a průběžně se cvičí v jeho obsluze. Jsem přesvědčen, že

možnost účinně pomoci v nouzi se pro občany naší obce výrazně zvedla. Coby jednotka požární

ochrany potřebovala nyní? Zájem, zejména z řad mladších Žernováků, rozšířit její členy. Každý, kdo má

chuť to zkusit, je vítanou posilou.

Dovolte mi závěrem popřát vám úspěšný rok 2023, užijte ho ve zdraví.

Jan Domáň, starosta SDH
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Mladí hasiči SDH Žernov:

Zpráva o činnosti v roce 2022

V loňském roce jsme se s dětmi účastnili několika hasičských soutěží a společně strávili víkend

v Orlických horách na cyklovýletě. V dubnu jsme se účastnili Memoriálu Václava Štěpána         

v ZPV v Nahořanech, v květnu "Bezděkovských šedesátek" v Bezděkově nad Metují - o tom

jsme psali již v minulém čísle Žernováku.

V srpnu jsme s dětmi podnikli víkendový tajný výlet na kolách do Orlických hor. Odjezd byl         

z České Skalice na Šerlich autobusem a z Šerlichu jsme vyrazili na kolách domů s mezipřistáním

a přespáním na malé chaloupce. Za víkend děti ujely krásných 47 km. Na Žernov tedy dorazily

unavené, ale myslím, že byly všechny spokojené a užily si to. 

Dne 10. září jsme pořádali soutěž mladých hasičů u nás na Žernově, kde naše družstvo

obsadilo v kategorii starších 9. místo. Naše děti sice nevyhráli jako loni, ale den se vydařil,

neboť své disciplíny velmi dobře splnily a mohly tak na sebe být hrdé, i když to nebylo na

bednu. Od naší soutěže jsme se pilně připravovali na Mikulášské klání ve Rtyni v Podkrkonoší.

Jako zkoušku před soutěží ve Rtyni jsme uspořádali malou soutěž - "Malé klání", kde se

soutěžící utkali ve dvojicích proti sobě. 1. místo obsadili Vašek Zelenka a Stela Hrubešová,         

2. místo Míša Šatný a Jáchym Joudal a 3. místo obsadil Štěpán Pešek a Natálka Kočová.         

Na Mikulášském klání ve Rtyni v Podkrkonoší - tuto soutěž mají děti zvláště v oblibě, jelikož za

nimi přijde Mikuláš s čertem a oni je mohou trochu pozlobit a ještě za to dostanou nějakou tu

sladkost - jsme se účastnili s družstvem starších i mladších. Starší obsadili 10. místo a mladší         

4. místo.

Za kolektiv mladých hasičů
Katka Šubrtová, vedoucí MH
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ZÁKLADNÍ KYNOLOGICKÁ ORGANIZACE 
ŽERNOV- RÝZMBURK
Krátký souhrn činnosti spolku

V areálu kynologického centra probíhají každou neděli kurzy psí školy, na kterou se sjíždějí

lidé z okolních měst a vesnic. Naproti tomu středeční výcvik psů je už věnován zkušeným

psovodům, kteří se se svými psy připravují na zkoušky z výkonu a závody. 

10. září proběhl už tradiční závod Městyse Žernova, kterého se zúčastnilo 23 závodníků         

z Královehradeckého kraje.

V týdnu probíhají i tréninky Agility. Naši agiliťáci mají úspěch nejenom na neoficiálních

závodech, kde se umisťují na bedně, ale i na závodech prestižních. Úspěch měla Olga

Mařáčková, která si v součtech s Týnou na MČR vybojovala krásné 9. místo a stala se s Poty

vícemistrem a s Jeny mistrem na Mistrovství šeltií v ČR. Úspěšná byla taky Lenka Hanušová s

Dixem, kteří si ve své kategorii vybojovali 2x 1. místo na Mistrovství border kolií v ČR. Majce

Hnykové s Lakym a Veronice Gavlasové s Bertíkem se podařilo letos získat titul A3Champion.

Více na : https://www.zkozernov.cz 

Kontaktní osoby: 

Roman Šatný 604 547 330 psí škola 

Pavla Šatná 605 272 146 psí škola 

Lenka Hanušová 724 872 876 agility
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Pravidelná setkání v knihovně probíhají vždy                

v pondělí od 17-19 hodin.

Na podzim jsme si, v rámci společně strávených

chvil, četli krátké příběhy, na které navazujeme

tématické tvoření. Tvoření s dětmi je v naší

knihovně běžnou součástí práce a vždy jej cíleně
zaměřujeme na dění v přírodě a část roku.

Ani tento podzim tomu nebylo jinak a s dětmi

jsem vyráběli zvířátka a skřítky z přírodnin a v

listopadovém čase k nim přibyly dekorativní

mini dýně.

Vždycky nám vyjde čas i na nějakou deskovou

hru, mezi mladšími dětmi je teď velmi oblíbená

hra„ Umí prase létat“ a starší děti se pravidelně
scházejí, aby si zahráli šachy, které si mohou

zahrát jak ve výpůjční době, tak v následném

šachovém kroužku, který je vždy po konci

otevírací doby, tj. od 19-20 hodin a vede ho

Kuba Kosinka.

Celý listopad jsme s malými i velkými dětmi

nacvičovali recitace a zpívali vánoční koledy,

kterými děti první adventní sobotu rozsvítili náš

krásný stromeček na Velké návsi.

Účast i zájem byl opět veliký za což jsme moc

rádi a též všem děkujeme.

Začátkem prosince jsme doplnili náš knižní

fond z rozpočtu knihovny o nové, současné

tituly, jak pro děti tak pro dospělé. Knihy jsou

aktuálně v knihovně Břetislava Kafky                          

v Červeném Kostelci a čekají na obalení, poté

pro Vás budou připraveny v knihovně.

Přejeme Vám vše dobré a těšíme se na viděnou  

 v knihovně!

Alena, Monika a Kuba

Zpráva o činnosti knihovny
za poslední období
Knihovna jako místo pro aktivity

„Kniha je nejmocnější zbraní národa. Národ, který si váží knih, váží si zároveň své duchovní

nezávislosti a neztratí ji, dokud bude mít svou literaturu.“.“ (Karel Čapek)
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Knižní tipy k zapůjčení
Knížky můžete vyhledávat i pomocí 

Online katalogu, který najdete na

https://knihovnazernov.webk.cz/
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Rufus zálesák

Alena Mornštajnová– Listopád

Zeptali jste se někdy sami sebe, jaký by asi byl váš život,

kdyby to v listopadu 1989 dopadlo všechno úplně jinak?

Jaké by asi byly naše osudy, kdyby komunismus neskončil

a my bychom zůstali za železnou oponou oddělující nás

od světa i jeden od druhého?

Jedna z nejúspěšnějších českých spisovatelek Alena

Mornštajnová opět překvapuje; její nový román je

dramatickým příběhem obyčejné rodiny, kterou velké

dějiny během jedné listopadové noci rozdělí a postaví

proti sobě. Sledujeme příběh Marie Hajné, která je kvůli

účasti na demonstracích zatčena a odsouzena ke dvaceti

letům vězení. Ví, že už nejspíš nikdy neuvidí vyrůstat své

děti, a při životě ji udržují jen dopisy. A taky naděje, že se

nakonec přece jen shledají...

Listopád

Alžběta a Nina

David Dolenský – Rufus zálesák

Vyrazit na víkend nebo na pár dnů do lesa, spát pod

širákem, vařit si čaj ze smrkového chvojí, sbírat houby,

zírat do ohně… kdo z nás to nemá rád? Les, a příroda

vůbec, jsou nejlepší učitelé, jak ví každý zálesák, skaut,

tramp i snílek. Rufus bydlí ve městě, ale jeho kostkovaná

košile voní jehličím, kouřem táboráků a ostružinovým

čajem. I když je to moderní zálesák, dává přednost

křesadlu před zapalovačem a jeho vousatou bradu často

zdobí zahnutá fajfka. Je to skvělý průvodce, který ví,

kde hledat nejčistší studánku, k čemu se hodí březová

kůra a také z kterého lišejníku se dělá nejlepší zálesácká

polévka. Obrazová kniha pro začínající táborníky a

milovníky přírody vůbec je autorským dílem výtvarníka

Davida Dolenského.

Jana Poncarová – Alžběta a Nina

Nevyřčená slova kopou ty nejhlubší propasti... 

V pochmurných i krásných Sudetech se skrývají stíny

minulosti, které Alžbětinu rodinu rozdělily na desítky

let. Když ji vnučka Nina navštíví v léčebně, vymyslí

způsob, jak babičce udělat radost: vyrazí s ní na výlet do

míst, kde strávila dětství a mládí. Během cesty po

zapomenutých krajích i zasutých vzpomínkách se Nina

rozhodne – dost bylo mlčení. Jen pokud odhalí rodinné

tajemství, může vykročit za splněním vlastních snů.
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Z odpadového hospodářství:
Informace týkající nakládání s odpady v roce 2023

Podlahové krytiny (linoleum, všechny druhy koberců, koberečky z automobilů)

Všechny druhy obuvi včetně gumáků
Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součástky

Gumové/ nafukovací hračky

Plavecké potřeby a zahradní bazény všech rozměrů
Zahradní hadice

Plastové blistry (platíčka od léků) obsahují alobal

BATERIE všechny druhy – při spalování/drcení by mohlo dojít k výbuchu!!!

Silně znečištěné plasty

Svoz komunálního odpadu zůstává stejný, a to jednou za čtrnáct dní             

v pondělí, každý lichý týden.

Poplatek za svoz se změnil Obecně závaznou vyhláškou o místním

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, kterou

odsouhlasilo zastupitelstvo městyse na svém zasedání dne 12.12.2022,

sazba poplatku pro rok 2023 činí 650,- Kč.

DĚKUJEME, ŽE TŘÍDÍTE!

Svoz vytříděného plastu v popelnici od domu zůstává stejný, a to jednou

za čtrnáct dní v úterý, každý sudý týden.

DO NÁDOB NA PLASTY NEPATŘÍ A NESMÍ BÝT VKLÁDÁNY TYTO ODPADY:

DO NÁDOB NA PAPÍR nevkládejte celou krabici, ale nejdříve ji sešlápněte,

když vložíte velkou krabici do kontejneru a nesešlápnete ji, tak zabere celý

kontejner a další vytříděný papír se tam nevejde.

BIOODPAD

Modrý velkoobjemový kontejner u hřbitova je určený na větve a děkujeme

všem, kteří VĚTVE rozřežou na menší kusy a naskládají do kontejneru, šetří

tak místo a kapacita je mnohem lépe využitá a svoz není tak častý.

Pokud vložíme do kontejneru celou korunu stromku a někdo další na to

navrší další větve, tak to už nejde sešlapat a svážíme poloprázdný

kontejner. Proto prosím skládejte do kontejneru větve tak, aby byly co

nejvíce natěsno. A pokud vám nějaké napadají okolo, ukliďte prosím po

sobě.

Olga Mařáčková, místostarostka
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